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1. YLEISPERUSTELUT 
 
1.4 Toimintaympäristö 
 
1.4.5 Yhdyskuntarakenteen ja rakennetun ympäristön kehitys 
 
s. 20 
nro 1 Ehdotuksen tekijä: Jenni Savolainen 
 Kannattajat: Carola Juselius, Rasmus Lindroos, Roy Harkimo 
 

Lausekorjaukset: 
 
Kappale 2: Sipoon strategia perustuu jatkossakin kasvuun. 
Muutosehdotus: Sipoo strategia perustuu jatkossakin aiempaa maltillisempaan 
kasvuun. 
 
Kappale 3: Sipoo kasvaa myös Sipoolle tärkeiden omakotitaloalueiden myötä. 
Muutosehdotus: Sipoo kasvaa aikaisempaa enemmän Sipoolle tärkeiden 
omakotitaloalueiden myötä. 

 
Kunnanhallitus 28.11.2022 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
1.7 Henkilöstö 
 
s. 33 
nro 2 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

 
 
 Ehdotamme yllä olevan kappaleen poistamista kokonaisuudessaan. 



. 

 
PERUSTELUT 

 
Palveluverkkoselvitys on vielä keskeneräinen ja selvityksessä ilmenevillä 
seikoilla / ehdotettavilla toimenpiteillä on vaikutusta tulevaisuuden 
organisaatioon. Vallitsevan maailman- ja taloustilanteen sekä sote-
uudistuksen takia kunnan kiinteiden kustannuksien kasvattaminen on 
pidettävä kurissa. Mahdolliset lisätyöt tulisi ensisijaisesti hoitaa sisäisillä 
resurssijärjestelyillä ja mahdollisten ostopalvelujen avulla. 
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2. TALOUSARVIO 2022 TALOUSSUUNNITELMA 2023-2025 
 
2.2 Menoperusteet 
 
2.2.1 Peruskunnan talousarvion määrärahojen ja tuloarvioiden yhteenveto 
 
s. 40, 94, 98, 99 
nro 3 Ehdotuksen tekijä: Thomas Sundström, tarkastuslautakunnan pj 
 Tekninen korjaus 
  
 44 (sivu 40) 
 

-44 (sivu 94) 
 

TPE 2022 TA 2023  Muutos t euro 2020/2023 (sivu 98) 
-44 -44 0 

 
TA 2023 (sivu 99) 
-44 
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3. KÄYTTÖTALOUSOSA 2023-2025 
 
3.3 Kunnanhallitus 
 
Talous- ja hallintokeskus 
 
s. 53 
nro 4 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 



. 

Henkilöstöpalveluihin osoitetaan 40 000 €:n kehittämisraha 
rekrytointiprosessien kehittämistä, työnantajamielikuvan rakentamista sekä 
niiden viestintää ja markkinointia varten. 
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Kehitys- ja kaavoituskeskus 
 
s. 54 
nro 5 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 

 
 
Esitämme muutosta ensimmäisen ja toisen lauseen osalta.  

 
Muutosehdotus ja uusi teksti: Sipoon kunnan talous heikkenee erittäin 
voimakkaasti vallitsevan maailmantilanteen sekä siitä johtuvan ja 
taloustilanteen vuoksi, sekä sote-uudistuksen aiheuttamien koituvien 
kustannusten, valtionosuusjärjestelmään syntyneet muutokset ja 
verokertymämuutosten vuoksi. Kunnan tuloja on mahdollista kasvattaa 
valtiontukien, kunnallisveron ja yhteisöveron, sekä tontinmyynti- ja 
vuokraustulojen avulla. Maanmyyntituloja voidaan kasvattaa… 

 
Perustelut: Vallitseva maailma- ja taloustilanne on myös merkittävässä 
roolissa sote-uudistuksen lisäksi. Talousarviossa oleva teksti antaa liian 
ruusuisen kuvan tontinmyynti- ja vuokratulojen merkityksestä kuntataloudelle. 
Todettakoon samalla että yhteisöverokertymän vaikutus on paljon isompi kuin 
tontinmyynnin nettotuotto vuositasolla. 
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s. 56 
nro 6 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

”Nelinkertainen pientalotontinluovutus edellyttää vähintään yhden 
asiantuntijan lisäresurssin tontinluovutukseen.” 



. 

Esitämme tämän lauseen poistamista kokonaisuudessaan. 
 

Perustelut: Vallitsevan maailman- ja taloustilanteen sekä sote-uudistuksen 
takia kunnan kiinteiden kustannuksien kasvattaminen on pidettävä kurissa. 
Mahdolliset lisätyöt tulisi ensisijaisesti hoitaa sisäisillä resurssijärjestelyillä ja 
mahdollisten ostopalvelujen avulla. 
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s. 57 
nro 7 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuusroryhmä 
 

 
 

”Mittaritekstin” muuttaminen: TA 2023: tontinnettomyynti 2,96 MEUR 
 

PERUSTELUT: Viivan alle jäävä osuus on ratkaiseva investointipäätöksiä 
arvioidessa. Bruttomyyntilukemat eivät anna oikeanlaista kuvaa investoinnin 
kannattavuudesta. 
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s. 60 
nro 8 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 



. 

  
Esitämme lauseen ”Lisätään 57 000 euroa Kehitys- ja kaavoituskeskuksen 
määrärahaan maankäyttöinsinöörin palkkaamista varten.” poistamista 
kokonaisuudessaan. 

 
Perustelut: Vallitsevan maailman- ja taloustilanteen sekä sote-uudistuksen 
takia kunnan kiinteiden kustannuksien kasvattaminen on pidettävä kurissa. 
Mahdolliset lisätyöt tulisi ensisijaisesti hoitaa sisäisillä resurssijärjestelyillä ja 
mahdollisten ostopalvelujen avulla. 
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s. 61, 103 
nro 9 Ehdotuksen tekijä: Martin Andersson 
 Kannattajat: Tom Sundbäck, Carola Juselius 
 

Sipoon ja HSL:n tulee edistää Kerava-Nikkilän-radan avaamista 
henkilöjunaliikenteelle vuonna 2025. Sipoo tukee henkilöjunaliikenteen 
aloittamista uudistamalla junalaiturin ja pysäköintialueen Nikkilässä sekä 
hankkimalla henkilöjunaliikenteen vuoroja arkipäivisin VR-Yhtymältä osana 
HSL:n ostoliikennettä. Sipoo varaa laituri- ja pysäköintialueen peruskorjausta 
varten 300 000 euroa vuodelle 2023 ja 200 000 euroa vuodelle 2024. 
Junavuorojen ostamista varten varataan 300 000 euroa/vuosi vuodesta 2025 
lähtien. Tällä summalla saadaan 10 vuoroa (5+5) vuorokaudessa arkipäivisin. 
Vastaavasti voidaan vähentää bussiliikennettä Nikkilä-Kerava-reitillä. 

 
Sibbo och HRT bör befrämja öppnande av Kervo-Nickby-banan för 
persontågstrafik år 2025. Sibbo understöder inledandet av persontågstrafiken 
genom förnyande av  tågperrongen och parkeringsområdet i Nickby och 
genom att skaffa persontågstrafik på vardagar från VR Group som en del av 
HRT:s köptrafik. Sibbo reserverar 300 000 euro för sanering av perrongen och 
parkeringsområdet för 2023 och 200 000 euro för 2024. Dessutom reserveras 
300 000 euro per år för inköp av tågtrafik från och med 2025. Med detta 
belopp fås 10 turer (5+5) om dagen på vardagar. På motsvarande sätt kan 
busstrafiken på sträckan Nickby-Kervo minskas. 
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. 

 
 
Ruokapalvelut 
 
s. 62 
nro 10 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 

Kannattajat: Tuomas Alaterä, Martin Andersson, Mari Berg, Tommi Hänninen, 
Caroline Högel-Starck, Kicka Lindroos, Clara Lindqvist, Marja Manninen 
Ollberg, Micaela Röman, Ilkka Sillanpää, Thomas Sundström, Andy Söderling, 
Markus Söderqvist, Ritva Tarvainen, Heikki Vestman 

 
En mätare läggs till enligt följande 

 
Område – Vi främjar de ungas välbefinnande 
Bindande mål – Uppföljande av matsvinn samt enkät om hur ungdomarna 
uppskattar skolmaten. Samarbete med ungdomsfullmäktige kring enkäten. 
Mätare – Plan för uppföljande av matsvinn uppgjord samt enkätens 
svarsprocent minst 25%. Minst hälften (50%) av de som svarar på enkäten 
säger att de upplever att maten är mättande nog för skoldagen.  

 
Mittari lisätään seuraavan mukaisesti 
Valtuustokauden tavoite – Edistämme nuorten hyvinvointia 
Sitova tavoite – Ruokahävikin seuranta sekä mielipidekysely siitä, miten 
nuoret arvostavat kouluruokaa. Yhteistyö nuorisovaltuuston kanssa 
mielipidekyselyssä. 
Mittari – Suunnitelma ruokahävikin seuraamisesta laadittu sekä 
mielipidekyselyn vastausprosentti vähintään 25 %. Enemmän kuin puolet 
(50%) vastaajista kokee tulevansa kylläiseksi kouluruoasta. 

 
Motivering: 

 
Text hämtad ur Ungdomsfullmäktiges rapport om skolmaten. Enkäten som låg 
som grund för rapporten diskuterades när bildningsutskottet hade en träff med 
ungdomsfullmäktige. Rapporten har tillställts bildningsutskottets ordförande 
och kommunstyrelsen. 

 
Ungdomsfullmäktige har framfört i ett uttalande om skolmatens läge i Sibbo att 
de institutioner som bestämmer om skolmaten och mattjänster måste genast 
föra åtgärder för att förbättra skolmatens kvalitet och popularitet. 

 
Sibbo ungdomsfullmäktige genomförde en enkät om skolmatens läge i Sibbo i 
maj 2022. 
I den deltog högstadieelever i Sipoonjoen yhtenäiskoulu, gymnasister i Sipoon 
lukio, högstadieelever i Sipoonlahden koulu, elever i Kungsvägen skola samt 
Sibbo Gymnasiums elever. Totalt erhölls 581 svar på enkäten. 

 
Enligt enkäten äter bara 64,6% av unga i Sibbo skolmat 3-5 gånger per vecka. 
84,2% av unga som svarade på enkäten anser att de skulle äta skolmat oftare 
om det vore av bättre kvalitet. 
Ungdomsfullmäktige anser att skolmaten borde samtidigt vara av hög kvalitet 
och mätta en så att elever orkar plugga och vara energiska genom hela 



. 

dagen. I enkäten svarade endast  40,6% av de unga att de känner sig mätta 
av skolmaten. 

 
I målsättningarna finns satsningar på ekologisk och vegetarisk mat. 
Ungdomsfullmäktige har påpekat att det är beklagligt att 53,6% av eleverna 
aldrig äter vegetariskt mat. En orsak för det kan vara kvalitetsskillnaden 
mellan vegetariskt och icke vegetariskt mat. Även 73,3% tycker att vegetariskt 
mat är av sämre kvalitet. 

 
I slutet av enkäten hade eleverna möjligheten att ge ett skolvitsord (4-10) till 
skolmaten. Medeltalet av svaren var 6½.  

 
Alla oleva teksti on peräisin Sipoon nuorisovaltuuston kouluruokakyselystä. 
Mielipidekyselystä keskusteltiin sivistysvaliokunnan tapaamisessa 
nuorisovaltuuston kanssa. Raportti on lähetetty sivistysvaliokunnan 
puheenjohtajalle ja kunnanhallitukselle.  

 
Nuorisovaltuuston mielestä kunnan kouluruoasta päättävien toimielinten, sekä 
ruokapalveluiden tulisi ryhtyä välittömiin toimiin parantaakseen kouluruoan 
laatua ja menekkiä 
Sipoon nuorisovaltuusto on toukokuussa 2022 toteuttanut kyselyn kouluruoan 
tilanteesta Sipoossa. Kysely lähetettiin suomenkielisenä Sipoonjoen 
yhtenäiskoulun yläastelaisille, Sipoon lukiolle sekä Sipoonlahden koulun 
yläastelaisille. Ruotsinkielinen versio lähetettiin Kungsvägen skolan oppilaille 
sekä Sibbo Gymnasiumin oppilaille. Vastauksia kyselyyn tuli yhteensä 581 
kappaletta. Käsittelimme kyselyn tuloksia kokouksessamme 9.6.2022 ja 
huomasimme monta huolestuttavaa asiaa. Toivomme, että nämä kyselyssä 
selvinneet karut asiat otettaisiin vakavasti ja huomioitaisiin mahdollisessa 
kouluruoan kehittämisessä. Kyselymme mukaan sipoolaisista nuorista vain 
64,6% syö kouluruokaa 3-5 kertaa viikossa. Kouluruoan alhainen suosio on 
valitettavaa, mutta ei yllättävää sillä koululaisten syömishalukkuuteen 
vaikuttaa ruoan maku/koostumus/ulkonäkö eli siis ruoan laatu. Kyselyyn 
vastanneista nuorista 84,2% söisi ruokaa useammin, jos se olisi 
laadukkaampaa. Nuorisovaltuuston mielestä kouluruoan tulisi olla hyvän 
laadun lisäksi sellaista, että koululainen sen syötyään jaksaa opiskella ja 
pysyä energisenä koulupäivän ajan. Kuitenkin vain 40,6% nuorista koki 
tulevansa kylläiseksi kouluruoasta. Sipoossa on lähivuosina pyritty 
parantamaan kouluruoan ekologisuutta ja kestävää kehitystä lisäämällä 
kasvisruoan tarjontaa. Nuorisovaltuusto pitääkin valitettavana sitä, että 53,6% 
koululaisista ei koskaan syö kasvisruokaa.  

 
Aivan kyselyn lopussa oli myös mahdollisuus antaa kouluruoalle 
kouluarvosana (4-10). Kouluruoan keskiarvosanaksi annettiin 6½.  
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3.4 Sivistysvaliokunta 
 



. 

s. 64 
nro 11 Ehdotuksen tekijä: Carola Juselius 

Kannattajat: Kicka Lindroos, Mari Berg, Micaela Röman, Caroline Högel-
Starck, Charlotta Engblom, Tim Kankfelt, Tom Sundbäck, Karl-Erik Oljemark, 
Tanja Åkerfelt 

  
En del av Sibbos ungdomar mår mycket dåligt. Korona har även lämnat sina 
spår i ungdomarnas beteende som således också inverkar på familjernas 
välmående. Illamåendet är redan vardag för väldigt unga ungdomar. 
 
Jotta lapsillamme ja nuorillamme olisi mahdollisuus suuntaa askelmerkkinsä 
toiseen suuntaan, ehdotan että kuntaan perustetaan Icehearts (Active 
Explorers Club ruotsiksi) joukkuetta vuonna 2023. 
 
 Icehearts on varhaisen puuttumisen toimintamalli lapsen ja perheen hyväksi 
sekä sosiaalityön, koulun ja vapaa-ajan tueksi. Yhden joukkueen 
vuosikustannut on 50.000e mutta alussa kunnan pitää sitoutua vähintään 
kahden joukkueen käynnistämiseen. Yhden joukkueen elinkaari on 12 vuotta. 
 
Med till verksamheten väljs barn som redan tidigt uppvisat behov av särskilt 
stöd. Vid val av barn till verksamheten får Iceheart hjälp av förskole- & 
grundskolepersonal samt av den lokala socialservicen. Deltagandet är frivilligt 
och kostnadsfri för deltagarna. 
 
Iceheartsin tekemän kustannusvaikuttavuuslaskelman mukaan yksi Icehearts 
joukkue tuottaa yhteiskunnalle 12 vuoden toimintakaaren jälkeen nettosäästöä 
2,8 miljoonaa euroa. 
 
Ennaltaehkäisevä lastensuojelutyö koskettaa ja hyödyntää kaikkia kunnan 
toimintoja. 
 
Lisätietoja www.icehearts.fi 
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s. 65 
nro 12 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

 
  

Ehdotamme ensimmäisen lauseen päivittämistä. 
 

Sivistysosaston palveluiden kehittämissuunnitelma (ts. 
palveluverkkosuunnitelma) valmistuu keväällä 2023, jonka… 
 



. 

PERUSTELUT 
 

Projekti on viivästynyt.  
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s. 67 
nro 13 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
  

Sitovat tavoitteet 2023 (taulukko) 
 
1. lause kuten nyt. 
2. lause: 
Jalkautuvaa erityisnuorisotyötä lisätään nuorten suosimilla paikoilla ja 
nopeasti reagoiden. 
3. lause: 
Lapsia ja nuoria osallistetaan esim. kyselyiden avulla. 
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Kehittäminen ja tuki 
 
s. 68 
nro 14 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

 
 
Ehdotamme viimeisen lauseen poistamista. 

 
PERUSTELUT 

 
Palveluverkkoselvitys on vielä keskeneräinen ja selvityksessä ilmenevillä 
seikoilla / ehdotettavilla toimenpiteillä on vaikutusta tulevaisuuden 
organisaatioon. Vallitsevan maailman- ja taloustilanteen sekä sote-
uudistuksen takia kunnan kiinteiden kustannuksien kasvattaminen on 
pidettävä kurissa. Mahdolliset lisätyöt tulisi ensisijaisesti hoitaa sisäisillä 
resurssijärjestelyillä ja mahdollisten ostopalvelujen avulla.  
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. 

 
 
 
Koulutuspalvelut 
 
s. 71  
nro 15 Ehdotuksen tekijä: Heikki Vestman 
 Kannattajat: Antti Skogster, Kicka Lindroos 
 

Uusi 3. kappale 
 
Toimitiloihin liittyvät muutokset 
 
Miilin koulurakennuksen tilaratkaisuja parannetaan oppimisrauhan 
turvaamiseksi muun muassa lisäämällä sisäseiniä rakennukseen vuonna 
2023. 
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s. 72? (uusi kappale) 
nro 16 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

Kyläkoulutoiminnan aloittaminen suomenkielisille lapsille / selvitystyö 
 

Perustelut: 
Selvitystyön tulisi olla osa palveluverkkoselvitystä. 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelut 
 
s. 76 
nro 17 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 Tekninen korjaus 
 



. 

 
 

Kohdattujen nuorten määrä nuorisotyössä – 60 000? 
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3.5 Tekninen valiokunta, Rakennus- ja ympäristövaliokunta 
 
Tekniikka ja ympäristö 
 
s. 78? (tai muu soveltuva kohta) 
nro 18 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

Lisäys budjettiin: Osallistuva budjetointi #MySipoo 
Määräraha: 100 000€ 

 
Esitämme 100 000 euron lisäyksen tekniikka ja ympäristöosaston budjettiin 
”Osallistuva budjetointi #MySipoo hankkeen muodossa.  

 
Perustelut: Osallistuva budjetointi lisää yhteistyötä ja helpottaa eri ryhmien 
välillä tapahtuvaa keskustelua. Se lisää asukkaiden ymmärrystä julkisten 
varojen käytöstä, mutta myös viranhaltijoiden ymmärrystä asukkaiden 
asenteista päätöksentekoa kohtaan. 

 
Osallistamalla asukkaat suunnitteluun saadaan hyvää keskustelua 
prioriteeteista. Sen avulla huomataan, mitkä asiat asukkaille ovat tärkeitä ja 
voidaan hyödyntää asukkaiden arjen asiantuntemusta ja aluetuntemusta. 
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Ympäristövalvonta 
 
s. 87 
nro 19 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 

 
Ehdotamme kappaleen poistamista kokonaisuudessaan. 

 
Perustelut: Vallitsevan maailman- ja taloustilanteen sekä sote-uudistuksen 
takia kunnan kiinteiden kustannuksien kasvattaminen on pidettävä kurissa. 
Mahdolliset lisätyöt tulisi ensisijaisesti hoitaa sisäisillä resurssijärjestelyillä ja 
mahdollisten ostopalvelujen avulla. 
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Katu- ja viheralueet 
 
s. 88 
nro 20 Ehdotuksen tekijä: Clara Lindqvist 
 Tekninen korjaus 
 
 Korrigering av meningen gällande Gumbostrand: 
 

Enheten utreder möjligheten att bygga om stranden av sprängsten till en kaj. 
 

Osasto selvittää mahdollisuuden laajentaa räjäytyskivi( louhintakivi) rannan 
laituriksi. 
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s. 88 
nro 21 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Uusi kappale sivun alalaitaan kolmanneksi viimeiseksi kappaleeksi. 
 

Kunnan metsäsuunnitelman laatiminen aloitetaan avoimena interaktiivisena 
projektina poliitikkoja, järjestöjä ja kuntalaisia osallistaen metsänhoidon 
monitavoitteellisuus huomioon ottaen.  
 
(määrärahoihin varataan 20 000 € suunnitelman aloitukselle vuonna 2023 
sekä viimeistelylle 20 000 € vuonna 2024)  
 



. 

Perustelut: Kuntien metsäsuunnittelussa pyritään nykyään yhä enemmän 
yhdistämään erilaisia tavoitteita, kuten taloudelliset, virkistyskäyttö-, luonnon 
monimuotoisuus-, ravinnekierto- ja ilmastotavoitteet. Suunnittelun tulee olla 
avointa ja demokraattista. 
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Toimitilat 
 
s. 91 
nro 22 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Teksti ja taulukko s. 91 
 
 2. Kunnossapitoinsinöörin toimen lisäys 65 000 €/v. Perustelut: 

Merkittävien koulukeskusinvestointien jälkeen kunnan rakennusinvestointien 
painopiste siirtyy peruskorjauksiin ja vanhoista rakennuksista huolehtimiseen. 
Nykyisessä henkilöstössä ei ole saneerauksiin sekä kunnossapidon ja 
peruskorjausten rajapintaan erikoistunutta asiantuntijaa. Tämä on näkynyt 
kunnassa siten, että kiinteistöt ovat päässeet paikoin rapistumaan niin 
huonoon kuntoon, että niiden korjaaminen tulee ylimääräisten vaurioiden 
vuoksi erittäin kalliiksi. Kunnossapitoinsinöörin rekrytointi takaisi rakennusten 
korjaamisen ajallaan, mikä säästäisi resursseja. Myös käytöstä poistettujen 
kiinteistöjen purkuja voitaisiin nopeuttaa kunnossapitoinsinöörin ottaessa 
purkujen hallinnoinnin tehtäväkseen. Tällä säästettäisiin turhia ylläpitokuluja ja 
vähennettäisiin tyhjissä rakennuksissa esiintyvää ilkivaltaa. 
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6 INVESTOINTIOSA 
 
6.1 Investoinnit 
 
s. 107 
nro 23 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Sivun 106 otsikon ”Investointien suunnittelu” alle uusi viimeinen kappale 
sivulle 107: 

 
Syksyllä 2023 tarkistetaan erikseen vuosien 24 ja 25 investointisuunnitelmaa 
erityisesti kesällä 2023 valmistuvan sivistyksen palveluverkkosuunnitelman 
pohjalta. Tavoitteena on päivitetty hankkeiden priorisointi, laajuus ja 
aikataulutus. Samalla tarkastellaan uudelleen suunnitteluun käytettävät 
kustannukset. Selvityksellä tavoitellaan myös velkaantumisen pysäyttämistä, 
sekä velan hyväksyttävää tasoa strategiakaudella. 



. 
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s. 108, 110, 111 
nro 24 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 

Kannattajat: Martin Andersson, Mari Berg, Maria von Flittner, Roy Harkimo, 
Caroline Högel-Starck, Carola Juselius, Kicka Lindroos, Rasmus Lindroos, 
Karl-Erik Oljemark, Pauliina Räike, Jenni Savolainen, Tom Sundbäck, Tanja 
Åkerfelt 

 
Sivu 108, Taulukko Investointisuunnitelma - laajennusinvestoinnit infra 
määräraha 5 360 k€ muutetaan 4 710 k€. 

 
Sivu 110 Taulukko, muutetaan yllä olevan ehdotuksen mukaisesti. 

 
Sivulla 111, kappale 2, joka alkaa sanoilla ”Nikkilän kartanon kaava-alueen 
NG8…” Lisätään kappaleeseen huomio seuraavasti: ”Ennen 2030, mutta 
tämän suunnittelukauden jälkeen, on ennustettavissa mahdollisesti juna-
asemakaavaan liittyviä kuluja ja sen toteutukseen tarvittavia 
infrainvestointikustannuksia. Näiden määrää ei ole huomioitu tässä 
kokonaistoteutuskulujen laskussa.” 

 
Sivulla 111, kappale 3, joka alkaa sanalla ”Jatkosuunnittelussa…”, korvataan 
seuraava lause: ”Vuonna 2023 varaudutaan […] 900 000€” lauseilla ”Vuonna 
2023 varaudutaan Nikkilän Kartanon keskuksen (NG8) yhdyskuntatekniikan 
yleissuunnitteluun 250 000€. Radan alituksen suunnittelu aloitetaan vasta, kun 
kaikki kaavaan kohdistuvat lausunnot ja mielipiteet on käsitelty” 

 
Perustelut: 

 
Infran yksityiskohtainen suunnittelu ei ole vielä ajankohtainen, kun kaava ei 
ole vielä saanut lainvoimaista hyväksyntää. Kustannutusten tarkasteluun ja 
yleissuunnitteluun jätetään kuitenkin merkittävä määräraha, jotta hanketta 
voidaan käsitellä nyt hyväksytyn kaavaohjelman mukaisesti. Arviot 
inframenoista ja myyntituloista on syytä arvioida uudestaan ja myös 
laskennassa ottaa huomioon tulojen diskonttaus. 

 
Saatujen lausuntojen valossa olisi syytä pidättäytyä tarkemmasta 
suunnittelusta. Lausuntojen ja mielipiteiden käsittelyyn tulee myös jättää 
tarpeeksi aikaa, minkä vuoksi infran suunnittelun kanssa ei tulisi kiirehtiä. 
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s. 116 
nro 25 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 



. 

 Kannattajat: Vihreiden, SDP:n ja Keskustan valtuustoryhmät, Rasmus 
Lindroos 

 
Söderkulla skolan investointi poistetaan investointisuunnitelmasta kunnes 
koko hankkeen huolellinen uudelleenarviointi todellisten tarpeiden pohjalta on 
tehty yhdessä sivistyksen päivitetyn palveluverkkosuunnitelman kanssa.  

 
Sivulta 116 poistetaan kolme viimeistä kappaletta ja taulukosta Miilin alueen 
sivistyksen tilaratkaisut -kohdasta -350 vuodelta 2023 ja -500 vuodelta 2024.  

 
Sivulta 117 poistetaan ensimmäinen kappale.  

 
Sivun 123 yhteenvetotaulukosta poistetaan Uudelleen investoinneista Miilin 
alueen sivistyksen tilaratkaisut -kohdasta -350 vuodelta 2023 ja -500 vuodelta 
2024.  

 
Kunnanhallitus 28.11.2022 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 118, 119 
nro 26 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Söderkullan ulkotekojää poistetaan investointisuunnitelmasta. 
 

Perustelut: Ulkotekojään toteuttaminen keskellä energiakriisiä, ilmastokriisiä 
ja epävarmaa taloustilannetta olisi sekä taloudellisesti että ympäristön 
kannalta kestämätöntä. Hanketta ei voida pitää myöskään sosiaalisesti 
kestävänä siksi, että sen tarpeellisuutta ei ole vertailtu muihin 
liikuntahankkeisiin.  
Kunnan liikuntahankkeet tulisi priorisoida huolellisella tarveharkinnalla niin, 
että tiedetään millaisille palveluille on suurin ja eniten palvelujen tarpeessa 
oleva käyttäjäkunta. 
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s. 118, 124 
nro 27 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Rasmus Lindroos 
 

Seuraavat talousarvioon 2023 kirjatut kohteet ja summat siirretään vuodelle 
2024: 
Nikkilän yleisurheilukentän saneeraus -1 200 ja Avustus 300 
Urheilutien saneeraus (uusi)  -520 

 
Muutettavat kohdat:  



. 

s. 118 ja 124 taulukoista peruskorjausinvestointien alta yllä mainitut kohdat 
siirretään vuodelta 2023 vuodelle 2024.  
s. 103 Toiseksi viimeisestä kappaleesta poistetaan lauseet: 
“Liikuntatoimen peruskorjaushankkeista suurin on Nikkilän yleisurheilukentän 
peruskorjaus. Lisäksi tavoitteena on peruskorjata kyseiselle kentälle johtava 
Urheilutie.” 
s. 119 Toisessa kappaleessa muutetaan kohdan “toteusta esitetään vuodelle 
2023” vuosiluvuksi 2024. 
s. 121 Toiseksi viimeisessä kappaleessa muutetaan vuosi 2023 vuodeksi 
2024. 
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s. 119 
nro 28 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 

 
 Ehdotamme kappaleen poistamista kokonaisuudessaan. 
 

Perustelut: Palveluverkkoselvitys on kesken. 
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6.2 Sipoon Veden investoinnit 
 
s. 126-128 
nro 29 Ehdotuksen tekijä: Martin Andersson 

Kannattajat: Charlotta Engblom, Carola Juselius, Mari Berg, Caroline Högel-
Starck, Roy Harkimo, Rasmus Lindroos, Pauliina Räike 

 
Nikkilän kartanon alueen asemakaavasta ei vielä ole päätöstä (NG8). Nyt 
vasta huomioidaan suunnitelmasta tehdyt kirjalliset huomautukset. Yksi 
kiistanalaisista asioista on rakentaminen Pohjanmetsän alueelle. Sipoon 
Veden investointisuunnitelmat ovat ennenaikaiset, eikä 700 000 euron 
varausta tarvita ensi vuodelle. Poistetaan ensi vuoden talousarviosta NG8-
alueen koskevat investoinnit yhteensä 700 000 euroa. 

 
Något beslut om detaljplanen för Nickby gård (NG8) har ännu inte fattats. I 
detta skede skall de skriftliga anmärkningarna till planen beaktas. En av de 
kontroversiella frågorna är byggandet i Norrskogen. Sibbo Vattens 
investeringsplaner är förhastade och en reservation på 700 000 euro behövs 



. 

inte för nästa år. Från nästa års budget tas bort reservationerna för NG8-
området sammanlagt 700 000 euro.   
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